
 
“Ik ben jong, 22 jaar om precies te zijn. Over ongeveer 50 jaar mag ik met pensioen. Maar 
hoe ziet Brabant er dan uit? Kan ik dan op mijn vrije dag genieten van natuur om me heen 
en schone lucht om in te ademen? Ik maak me daar druk om.  
Hoe gaan we mijn generatie en de generaties na mij uitleggen dat we wel “iets” deden, maar 
eigenlijk niet ambitieus genoeg waren om hen een groene en gezonde toekomst te bieden. 
  
Dat het allemaal wel wat ambitieuzer mag is door de jaarstukken heen goed zichtbaar. 
Begrijp me niet verkeerd, er gaan ook veel dingen goed. Maar zinnetjes als “de jaarlijkse 
voortgang op prestaties moet steeds in het licht worden gezien van de meerjarige en vaak 
langjarige afspraken”, klinken mij niet veel belovend in de oren. Dit in combinatie met dat er 
nog te veel in de pijpleiding zit wat al gerealiseerd had moeten zijn, waardoor doelen niet zijn 
gehaald. Wat leren we hiervan? Hoe zorgen we in de toekomst dat we ambitieuze maar 
realistische doelen stellen? En hoe zorgen we dat we deze dan wel halen? Dit kan enkel met 
een ambitieuze aanpak.  
 
Ik zal kort ingaan op natuur, economie en mobiliteit. 
 
GroenLinks maakt zich onder andere zorgen over het Brabants water. Gelukkig zijn de 
prestatieafspraken met de waterschappen aangevuld. Een onderbesteding van 3,2 miljoen 
euro op het programma Water, wat onder meer een gevolg is van minder subsidie 
aanvragen dan gepland (Hoge zandgronden), roept bij GroenLinks vragen op. Wat zijn de 
redenen voor minder aanvragen? Hebben we de mogelijkheden van deze subsidie duidelijk 
genoeg gecommuniceerd? Hoe tackelen we deze problemen in de toekomst? Graag een 
reactie.  
Ook zijn meerdere doelstellingen niet gehaald omdat grondwerving in praktijk toch lastiger 
blijkt. Vooral de verdrogingsbestrijding natuur, waar 0 hectare is gerealiseerd en pas 2100 
van de 6300 hectare in de pijplijn zit, is een uitschieter. Wat leren we hiervan? Hoe 
voorkomen we dit in de toekomst? We hebben een ambitieuze aanpak nodig.  
Het belang van het groen ontwikkelfonds brabant erkennen wij allen, maar ook hier worden 
niet alle doelstellingen gehaald. Het aantal ha ecologische verbindingszones loopt fors 
achter. Er is wel grond verworven voor natuur maar de inrichting laat nog op zich wachten. 
Ook hier ligt dus nog een grote opgave die opgepakt moet worden. Zijn de ecologische 
verbindingszones en ruimte voor natuur als speerpunten voldoende opgepakt? Voor 
GroenLinks is uitbreiding van de natuur en creëren van ecologische verbindingszones van 
groot belang tbv de biodiversiteit en klimaatopgave. Hier vragen we dan ook graag we alle 
aandacht voor.  
Dat de aanpak soms wat ambitieuzer mag, blijkt ook aan de vele indicatoren die in verloop 
van dit jaar zijn bijgesteld. Dit zien we ook weer terugkomen bij milieu.  
 
Dan de economische ontwikkeling van Noord-Brabant. Brabant bloeit en groeit, harder de 
rest van de Nederland. Het op orde hebben van de economische infrastructuur en het 
mogelijk maken van regionaal arbeidsmarktbeleid zijn pijlers van de economie agenda, en 
ook de energietransitie maakt hier een groot onderdeel van uit. Die harde groei kent ook een 
keerzijde voor het vinden van geschikt technisch personeel, in de logistiek en zorg bestaan 
stevige tekorten. Ook hier worden middelen doorgeschoven, terwijl iedereen baat heeft bij 
een zo snel mogelijke aanpak.  



Naast dat de grote bedrijven een flinke bijdragen leveren aan de bloei en groei van Brabant, 
moeten we het midden- en klein bedrijf niet vergeten. GroenLinks vindt het een gemiste 
kans dat niet alle streefwaarden omtrent MKB zijn behaald. De Brabantse bedrijvigheid 
moeten wij ondersteunen en partners moeten wij verbinden. Laten we hier de komende 
jaren verder op bouwen en kijken naar hoe wij het Brabants MKB de ruimte kunnen geven 
zich verder te ontwikkelen.  
 
Wanneer we het hebben over mobiliteit wil ik graag ingaan op de snelfietspaden. Er wordt 
over ‘flinke’ en ‘belangrijke’ stappen gesproken inzake snelfietsroutes. Toch is deze 
belangrijke doelstelling niet gerealiseerd. Van de 25 procent van het streeftotaal voor 2018 is 
slechts 10 procent gerealiseerd. Dat er hiermee wordt gesproken ‘flinke’ stappen, verbaast 
GroenLinks. Ik kan me toch niet aan de indruk onttrekken dat dit een kwestie is van 
prioritering. Graag een reactie. 
   
De rol van de provincie wordt steeds meer een regierol en het mooi is om te zien dat de 
provincie steeds meer betrokken wordt bij de start van initiatieven. Hiermee maakt de 
provincie zijn ondersteunende en initiërende rol naar gemeenten en netwerkorganisaties 
waar.  
De regelingen landbouwtransitie staan klaar en moeten nu de Brabantse boer gaan 
ondersteunen bij het maken van de juiste keuzes. Natuurinclusieve landbouw vraagt hierin 
om extra aandacht. Ons mozaïek landschap vraagt ons om de juiste keuzes te maken waar 
wij verschillende belangen goed moeten weten af te wegen.  
Voorzitter, ik kom tot mijn conclusie. Als je het aan mij vraagt is Brabant de mooiste 
provincie van het land. Daar zal de rest het vast en zeker met mij over eens zijn. Laten we er 
alles aan doen om deze provincie dan ook gezond, en dan bedoel ik niet alleen financieel 
gezond, door te geven aan de volgende generaties. Laten we ambitieuze doelstellingen 
combineren met een ambitieuze aanpak, laten we realistische doelstellingen stellen die niet 
alleen in meerjarig perspectief een groot verschil maken. Laten we hard aan de slag gaan 
zodat later mijn kinderen kunnen zwemmen in schoon Brabants water, kunnen ravotten in de 
Brabantse natuur en ik zie al fietsend over de fietssnelwegen Brabant kan laten ontdekken. 
Ik wil mijn kinderen kunnen zeggen “kijk, toen mama in de Staten zat, hebben we gevochten 
voor de provincie en een verschil gemaakt”  
 
Dank u wel” 


